

PEMBERITAHUAN PERTANYAAN LISAN DEWAN RAKYAT
MESYUARAT KETIGA, PENGGAL KEDUA
PARLIMEN KEEMPAT BELAS

PERTANYAAN : LISAN
DARIPADA : DATUK SERI DR. ADHAM BIN BABA
KAWASAN : TENGGARA
TARIKH : 21 OKTOBER 2019
NO. SOALAN : 12. PR-1423-L05922

SOALAN

Datuk Seri Dr. Adham bin Baba [Tenggara] minta **MENTERI PERDAGANGAN ANTARABANGSA DAN INDUSTRI** menyatakan apakah kedudukan Malaysia di dalam tangga kedudukan 'Global Competitive Index', dan apakah usaha 'Invest Malaysia' untuk graduan tenaga mahir yang berkemahiran tinggi di negara ini supaya dapat memenuhi permintaan syarikat multinasional yang memerlukan mereka untuk menyumbang kepada usaha Kerajaan menaikkan tangga kedudukan GCI.

JAWAPAN

Tuan Yang di-Pertua,

1. Sukacita dimaklumkan bahawa *World Economic Forum (WEF)* melalui laporan terkini *Global Competitiveness Report (GCR) 2019* menobatkan Malaysia sebagai ekonomi ke-27 paling berdaya saing di kalangan 141 ekonomi di dunia. Di rantau ASEAN pula, Malaysia mendahului negara-negara seperti Thailand, Indonesia, Filipina dan Brunei (kecuali Singapura).

2. Laporan ini menilai faktor-faktor yang membolehkan sesebuah negara mengekalkan pertumbuhan ekonomi dan kemakmuran dalam jangka panjang melalui 12 teras daya saing iaitu Institusi, Infrastruktur, Penggunaan Teknologi Maklumat dan Komunikasi (ICT), Kestabilan Ekonomi Makro, Kesihatan, Pendidikan dan Kemahiran, Pasaran Barangan, Pasaran Buruh, Sistem Kewangan, Saiz Pasaran, Dinamisme Perniagaan dan Keupayaan Inovasi yang kesemuanya melibatkan 103 indikator.

Tuan Yang di-Pertua,

3. Bagi teras Pendidikan dan Kemahiran di bawah laporan GCR 2019, Malaysia berada di kedudukan ke-30 di antara 141 ekonomi. Salah satu indikator utama dan penting yang dinilai menerusi teras ini adalah Set Kemahiran Graduan (*Skillset of Graduates*) yang mana Malaysia berada di tempat ke-17 daripada senarai 131 indikator bagi pengukuran laporan GCR. Indikator ini mengukur sejauh mana pelajar lepasan pendidikan menengah dan universiti mempunyai kemahiran yang diperlukan oleh perniagaan. Malah, indikator utama lain seperti latihan kakitangan, kemahiran digital, pencarian pekerja mahir dan kualiti latihan vokasional juga turut memainkan peranan yang tidak kurang pentingnya di mana Malaysia berada di kedudukan masing-masing ke-8, 10, 11 dan 12.

Tuan Yang di-Pertua,

4. Seiring dengan usaha untuk meningkatkan tenaga mahir di Malaysia, MITI menerusi pelbagai agensi di bawahnya giat melaksanakan program-program yang mampu menyumbang kepada usaha ini samada secara langsung dan tidak langsung. Bagi maksud ini, InvestKL sebagai contoh telah memperkenalkan Program Bakat Global Malaysia bagi melahirkan bakat-bakat atau tenaga mahir tempatan yang mampu meningkatkan kebolehpasaran dan memenuhi kehendak syarikat-syarikat multinasional.

5. Program Bakat Global Malaysia menghubungkan syarikat multinasional yang mempunyai hab serantau dalam pelbagai sektor

strategik, dengan universiti-universiti di Malaysia. Malah, program ini turut memperhebatkan aktiviti sedia ada yang telah diperkenalkan oleh Kementerian Pendidikan Tinggi seperti program Dua Tahun Universiti dan Dua Tahun Industri (2U2I), CEO@Faculty yang melibatkan Ketua Pegawai Eksekutif syarikat-syarikat ternama di Malaysia di mana mereka dilantik sebagai profesor jempukan di universiti dan program-program latihan di ibu pejabat syarikat multinasional. Bagi tenaga mahir di peringkat eksekutif, program rakan pembimbing (*mentoring*) dengan pihak pengurusan dan *leadership bootcamp* turut diperkenalkan. Sehingga September 2019, seramai 10,577 bakat tempatan telah terlibat di dalam pelbagai aktiviti yang dijalankan di bawah Program Bakat Global Malaysia.

6. Selain itu, InvestKL turut bekerjasama dengan Kementerian Sumber Manusia dalam membangunkan Program Pembangunan Tenaga Mahir Berterusan (*Continuous Talent Development Program*) yang melibatkan tenaga mahir sedia ada. Program ini akan dilaksanakan melalui Sistem Latihan Dual Nasional (SLDN) bagi memantapkan kemahiran melalui latihan amali dan pembelajaran teori.

Tuan Yang di-Pertua,

7. Usaha-usaha ini telah membuahkan hasil yang memberangsangkan dan mendapat pengiktirafan daripada *Institut Européen d'Administration des Affaires* (INSEAD) melalui laporan *Global Talent Competitive Index (GTCI) 2019*. Dalam laporan ini, Malaysia berada di kedudukan ke-27 di peringkat dunia dan ke-3 terbaik di rantau Asia, selepas Singapura dan Jepun. Tahap daya saing bakat-bakat di Malaysia juga didapati adalah lebih baik dari negara-negara maju lain seperti Korea (30), China (45), Italy (38) dan Sepanyol (31).

NO SOALAN: 12

8. Bagi memastikan negara terus berdaya saing dan meningkatkan keupayaan serta penyertaan tenaga mahir dalam syarikat-syarikat multinasional, MITI melalui agensi-agensi dibawahnya akan terus berusaha dan bekerjasama erat dengan pelbagai Kementerian, Agensi, institusi pendidikan dan juga sektor swasta. Di samping itu, MITI juga akan sentiasa berusaha menambahbaik program-program bina upaya untuk rakyat Malaysia, seiring dengan peredaran ekonomi digital dan revolusi industri ke-4. Sememangnya inisiatif-inisiatif yang dilaksanakan adalah bertepatan dengan aspirasi Kerajaan ke arah menambah baik dan memperkukuh agenda pembangunan negara secara inklusif.

Sekian, terima kasih.